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Poznań, dnia 27 marca 2024 r. 

 

PROTOKÓŁ NR 2/2024_2025 

z III posiedzenia Uczelnianej Rady Doktorantów 

Uniwersytetu im. Adama Mickiewicza w Poznaniu 

odbywającego się dnia 20 marca 2025 r. o godz. 18:00 

w formule hybrydowej (stacjonarnie oraz zdalnie przez Microsoft Teams) 

 

1. Otwarcie obrad posiedzenia 

 

Dnia 20 marca 2025 r. w Biurze Samorządu Doktorantów (pokój 0.45) znajdującym się 

w budynku Collegium Heliodori Święcicki, adres: ul. Grunwaldzka 6, 60-780 Poznań, jak 

również zdalnie na platformie Microsoft Teams, odbyło się III posiedzenie Uczelnianej Rady 

Doktorantów Uniwersytetu im. Adama Mickiewicza w Poznaniu (dalej również jako: 

„UAM”) kadencji 2024/2025. Obrady posiedzenia otworzył Przewodniczący Samorządu 

Doktorantów UAM mgr Damian Nowak. 

 

Przewodniczący Samorządu Doktorantów UAM mgr Damian Nowak dokonał sprawdzenia 

listy obecności i stwierdził, że na posiedzeniu stawiły się następujące osoby: 

 

a) delegaci do Uczelnianej Rady Doktorantów UAM kadencji 2024/2025: 

1) mgr Piotr Andruszak, 

2) mgr Paulina Jakubiak, 

3) mgr Fatma Mejri (udział zdalny przez platformę Microsoft Teams), 

4) mgr Damian Nowak, 

5) mgr Przemysław Raczyk (udział zdalny przez platformę Microsoft Teams), 

6) mgr Eryk Strzeliński (udział zdalny przez platformę Microsoft Teams), 

7) mgr Karolina Wleklik. 

b) członkowie Komisji Rewizyjnej Samorządu Doktorantów UAM kadencji 2023/2024: 

1) mgr Hubert Tubacki, 

2) mgr Michał Wawrzynowicz, 
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Przewodniczący Samorządu Doktorantów UAM mgr Damian Nowak stwierdził brak 

kworum. 

 

2. Wybór sprawozdawcy posiedzenia 

 

Przewodniczący Samorządu Doktorantów UAM mgr Damian Nowak zarządził wybór 

sprawozdawcy III posiedzenia Uczelnianej Rady Doktorantów UAM kadencji 2024/2025. Na 

sprawozdawcę zgłosił się mgr Przemysław Raczyk. Przewodniczący Samorządu Doktorantów 

UAM mgr Damian Nowak za zgodą wszystkich obecnych delegatów/ek do Uczelnianej Rady 

Doktorantów UAM ustanowił mgr. Przemysława Raczyka sprawozdawcą III posiedzenia 

Uczelnianej Rady Doktorantów UAM kadencji 2024/2025. 

 

3. Wybór komisji skrutacyjnej 

 

Z uwagi na brak stwierdzonego kworum, a zatem braku możliwości przeprowadzania 

głosowań,  komisja skrutacyjna nie została powołana.  

 

4. Przyjęcie porządku obrad posiedzenia 

Przewodniczący Samorządu Doktorantów UAM mgr Damian Nowak przedstawił następujący 

porządek obrad III posiedzenia Uczelnianej Rady Doktorantów UAM kadencji 2024/2025: 

1. Otwarcie obrad posiedzenia, 

2. Wybór sprawozdawcy posiedzenia, 

3. Wybór komisji skrutacyjnej, 

4. Przyjęcie porządku obrad posiedzenia, 

5. Sprawozdanie ze zorganizowanej prezentacji Zespołu ds. Praw i Obowiązków 

Doktoranta oraz dalsze kroki, 

6. Wskazanie dostępnego na rok 2025 budżetu 

7. Dyskusja oraz podział zadań dot. Wiosennego Spotkania z Władzami UAM 

8. Dyskusja oraz podział zadań dot. Balu Doktoranta UAM 

9. Możliwa współpraca przy wydarzeniu dot. zrównoważonego rozwoju z Biurem 

Inicjatyw Społecznych i Zrównoważonego Rozwoju UAM 

10. Sprawy różne i wolne wnioski, 
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11. Zamknięcie obrad posiedzenia. 

Przedstawiony porządek obrad został przyjęty jednomyślnie. 

 

5. Sprawozdanie ze zorganizowanej prezentacji Zespołu ds. Praw i Obowiązków 

Doktoranta oraz dalsze kroki 

 

Przewodniczący Samorządu Doktorantów UAM mgr Damian Nowak zakomunikował, iż 

sotkanie prezentujące Zespół oraz jego działalność odbyło się 4 marca br. i zostało przyjęte 

pozytywnie, m.in. prorektora ds. Kadr i Szkół Doktorskich prof. Piotra Pawlucia oraz 

Dziekana Wydziału Prawa i Administracji prof. Tomasza Nieboraka. Ponadto zauważył, iż 

jest to pierwsza taka inicjatywa w kraju. Wyraził prośbę o propagowanie działalności zespółu, 

aby ogół doktorantów/ek Uniwersytetu wiedział, iż ma możliwość kierowania pytań oraz 

próśb do zespołu, m.in. w zakresie studiów doktoranckich, wsparcia psychicznego oraz 

pomocy mediacyjnej.  

Poprosił mgr Fatmę Mejri, wiceprzewodmniczącą Zespołu, o zabranie głosu. Mgr Fatma 

Mejri potwierdziła słowa Przewodniczącego mgr. Damiana Nowaka, dodając, iż zespół ma 

wsparcie Krajowej Reprezentacji Doktorantów oraz Rzecznika Praw Doktoranta, a także 

funkcjonuje już adres mailowy zespołu, zarówno zakresie pomocy psychologicznej, jak i 

pomocy prawnej, co zostanie w najbliższym czasie opublikowane w mediach 

społecznościowych. Wiceprzewodnicząca Zespołu mgr Fatma Mejri poprosiła ponownie o 

promocję i udostępnianie informacji dotyczących prac Zespołu. Zakomunikowała również, iż 

w dłuższej perspektywie zostanie opublikowna monografia poświęcona prowom i 

obowiązkom doktoranta.  

Na zakończenie Przewodniczący Samorządu Doktorantów UAM mgr Damian Nowak 

podziękował mgr Fatmie Mejri za wypowiedź oraz zaznaczył, iż powstanie i praca Zespołu 

jest jednym z pierwszych sukcesów Uczelnianej Rady Doktorantów kadencji 2024/2025.  

 

6. Wskazanie dostępnego na rok 2025 budżetu 

Przewodniczący Samorządu Doktorantów UAM kadencji mgr Damian Nowak przedstawił 

rozliczenie budżetu za rok 2024, wskazując, że z przyznanego budżetu na kwotę 69 500 

złotych poprzedni Zarząd Samorządu Doktoramtów wydał 65 633, 60 zł. Na rok 2025 

Samorządowi Doktorantów przyznano budżet w kwocie 70 000 zł. Do dnia posiedzenia 
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wydatkowano kwotę 3210 zł, na którą składało się: prezentacja Zespół ds. Praw i 

Obowiązków Doktoranta (usługa kateringowa na kwotę 1810 złotych) oraz wyjazd na I 

posiedzenie Krajowej Reprezentacji Doktorantów (delegowano 2 osoby, na co przeznaczono 

1400 zł). Pozostała kwota (66 790 zł) pozostaje do dyspozycji Samorządu tej kadencji.  

Przy rozliczeniu budżetu za ubiegły rok kalendarzowy okazało się, iż należy przesunąć na 

bieżący rok budżetowy następujące wydatki: 191 zł (ubiegłoroczne wiosenne spotkanie z 

Władzami UAM) oraz 400 zł (dla p. Pauliny Śmiechowskiej za przeprowadzenie warsztatów 

antystresowych dla doktorantów Szkoły Nauk o Języku i Literaturze).  

Mgr Przemysław Raczyk zgłosił komentarz, iż przesunięcie wydatków na szkolenie 

antystresowe prowadzone przez p. Śmiechowską wynika z faktu, iż szkolenie to odbyło się w 

drugiej połowie grudnia i z tą datą zostałą zawarta umowa cywilno-prawna, której wypłacenie 

musiało nastąpić, zgodnie z procedurami wewnątrzuczelnianymi, w następnym miesiącu.  

Przewodniczący mgr Damian Nowak podziękował mgr Raczykowi i zapytał, czy są jakieś 

pytania odnośnie do budżetu. Z uwagi na ich brak, zakończył ten punkt posiedzenia.  

 

7. Dyskusja oraz podział zadań dot. Wiosennego Spotkania z Władzami UAM 

Przewodniczący Samorządu Doktorantów mgr Damian Nowak zaprosił do dyskusji nad 

organizacją Wiosennego Spotkania z Władzami UAM. Wskazał, iż jest on po wstępnych 

rozmowach z Biurem Rektory ws. terminu i w tym roku wyjągtkowo spotkanie będzie 

musiało odbyć się w drugiej połowie maja, ponieważ kalendarz rektorski jest wyjątkowo 

obciążony. Następnie P Przewodniczący Samorządu Doktorantów UAM mgr Damian Nowak 

zapytał, czy ktoś zgłasza chęć koordynacji tego wydarzenia. Mgr Przemysław Raczyk 

poprosił o przybliżenie idei tego spotkania dla osób, które nie uczestniczyły wcześniej w 

działaniach Uczelnianej Rady Doktorantów, bądź, jak on, są na pierwszym roku studiów 

doktoranckich. Mgr Damian Nowak wspólnie z mgr. Piotrem Andruszakiem przybliżyli 

poprzednie edycje wydarzenia, które polegały na przygotowaniu ankiet dla doktorantów z 

pytaniami do władz rektorskich oraz organizacji przestrzeni spotkania. Ankiety te następnie 

były badane przez organizatorów wydarzenia w celu wywołenia podobnych pytań i 

problemów, przekazywane władzom rektorskim w formie agendy spotkania, aby grono 

rektorskie mogo przygotować się do odpowiedni na pytania. W trakcie spotkania doktorantki i 

doktoranci mogli również zadawać pytania na żywo w dwóch językach. Ponadto był 

przygotowany katering, aby po spotkaniu w mniej formalnych okolicznościach można było 
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kontynuować rozmowę oraz zintegrować środowisko doktoranckie. Przewodniczący 

Samorządu Doktorantów UAM mgr Damian Nowak zauważył, iż w tym roku agenda musi 

zostać przesłana do grona rektorskiego co najmniej 3 tygodnie przed wydarzeniem, stąd 

konieczność jej utworzenia oraz rozesłana do doktorantek i doktorantów jak najszybciej.  

Mgr Fatma Mejri zadała pytanie, czy będzie jedna ankieta dla wszystkich szkół doktorskich, 

czy każda szkoła ma przygotować własną. Przewodniczący Samorządu Doktorantów UAM 

mgr Damian Nowak stwierdził, że najlepszym rozwiązaniem jest przygotowanie jednej 

ankiety dla wszystkich, aby łatwiej było analizować wyniki i przygotować angendę. 

W związku z wyjaśnieniem sytuacji, mgr Przemysław Raczyk zgłosił swoją chęć koordynacji 

wydarzenia, podkreślając konieczność zaangażowania się większej liczby osób i utworzenia 

zespołu. Przy braku głosów sprzeciwu, mgr Raczyk został wskazany na koordynatora 

wydarzenia i zapowiedział zebranie zespołu w najbliższym czasie.  

 

8. Dyskusja oraz podział zadań dot. Balu Doktoranta UAM 

Przewodniczący Samorządu Doktorantów UAM mgr Damian Nowak rozpoczął rozmowę 

dotyczącą organizacji Balu Doktoranta UAM. Podkreślił, że jest to jedno z największych 

wydarzeń organizowanych przez Uczelnianą Radę Doktorantów, a zeszłoroczna edycja 

cieszyła się ogromnym zainteresowaniem i została zwieńczona dużym suckesem, dzięki 

zaangażowaniu dużej liczby osób. Poprosił o wyłonienie się osoby, która podjęłaby się 

koordynacji działań.  

Wobec braku zgoszenia chętnej osoby, Przewodniczący Samorządu Doktorantów UAM mgr 

Damian Nowak pozostawił temat otwarty do dalszej dyskusji i zaznaczył, iż on może podjąć 

się koordynacji, ale bez zaangażowania większej liczby osób i zbudowania zespołu, 

wydarzenie nie będzie mogło się odbyć.  

Mgr Fatma Mejri zgłosiła chęć pomocy przy organizacji. Również mgr Przemysław Raczyk 

zgłosił swoją chęć zaangażowania, pytając o planowaną datę wydarzenia. Przewodniczący 

Samorządu Doktorantów UAM mgr Damian Nowak przekazał, iż zwyczajowo odbywa się on 

w pierwszej połowie czerwca, ponieważ jesienią odbywa się Bal organizowany przez 

Poznańskie Porozumienie Doktorantów.  

 

9. Możliwa współpraca przy wydarzeniu dot. zrównoważonego rozwoju z Biurem 

Inicjatyw Społecznych i Zrównoważonego Rozwoju UAM 
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Przewodniczący Samorządu Doktorantów UAM mgr Damian Nowak przekazał informację, iż 

we wrześniu odbędzie się wydarzenie dot. celów zrównoważonego rozwoju organizowane 

przez Biuro Inicjatyw Społecznych i Zrównoważonego Rozwoju UAM. Biuro wystosowało 

pytanie do Przewodniczący Samorządu Doktorantów UAM, czy doktorantki i doktoranci chcą 

włączyć się do działania. Przewodniczący Samorządu Doktorantów UAM mgr Damian 

Nowak ogłosił, iż wszystkim chętnym przekaże szczegółowe informacje oraz kontakt do 

Biura i poprosił o mailowe zgłaszanie się chętnych, aby móc odpowiedzieć na wystosowane 

przez Biuro pytanie.  

 

10 Sprawy różne i wolne wnioski, 

Przewodniczący Samorządu Doktorantów UAM mgr Damian Nowak otworzył dyskusję w 

wolnych głosach i wnioskach, rozpoczynając ją od przedstawienia spraw bieżących, które nie 

znalazały się w porządku obrad. Wskazał, iż w najbliższym czasie muszą zostać powołani 

przedstawiciele doktorantów do rektutacji w Szkołach Doktorskich, co musi się w sposób 

formalny zostać procedowane i zatwierdzone podjęciem stosownych uchwał. Kandydaci 

powinni zostać wskazani przez Rady Doktorantów poszczególnych Szkół, aby następnie 

każdy został oficjalnie powołany uchwałą. Podobnie rzecz się ma z obserwatorami z ramienia 

doktorantów podczas oceny śródokresowej. Przewodniczący Samorządu Doktorantów UAM 

mgr Damian Nowak poprosił o przekazanie takich kandydatur do połowy kwietnia.  

 

Następnie głos zabrał mgr Eryk Strzeliński, zadając pyatnie o obecny stan sytuacji Rady 

Samorządu Doktorantów w Szkole Nauk Humanistycznych.  

Przewodniczący Samorządu Doktorantów UAM mgr Damian Nowak odpowiedział, iż 

sytuacja wciąż pozostaje bardzo trudna, a on sam jest po kilku rozmowach z Dyrektor Szkoły 

Doktorskiej Nauk Humanistycznych Panią prof. Anną Brzezińską. Wskazał on, iż nie 

możemy sami przeprowadzić wyborów uzupełniających do tej Rady, ponieważ inicjatywa ta 

musi wyjść od Rady Doktorantów danej szkoły do właściwej komisji wyborczej, aby ta mogła 

podjąć działania. Przewodniczący Samorządu Doktorantów UAM mgr Damian Nowak 

zakomunikował, iż jest on w kontakcie z Przewodniczącą tej Rady mgr Aleksandrą Dzik, 

która taką inicjatywę miała wykazać dwa tygodnie temu, jednak nic do tej pory się mnie 

wydarzyło, a on nie ma narzędzi formalnych ani kompetencji do podjęcia innej interwencji w 

tej sprawie. Zauważył jednak, że przy obecnym konflikcie personalnym wewnątrz Rady, 
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moglaby ona jednak spotkać się i z należną większością głosów taki wniosek wystosować.  

Przewodniczący Samorządu Doktorantów UAM mgr Damian Nowak poprosił o wsparcie i 

poszukiwanie pomysłów rozwiązania tej patowej sytuacji. Mgr Hubert Tubacki zadał pytanie, 

jaką moc mają w tej sprawie uchwały Zarządu i czy byłyby jakkolwiek pomocne.  

Mgr Przemysław Raczyk zauważył, że jedną z możliwości do rozwiązania tej sytuacji, jest 

wystosowania pisma od Uczelnianej Rady Doktorantów, które byłoby koleżeńską prośbą 

wynikającą z troski o dobro doktorantek i doktorantów Szkoły Nauk Humanistcyznych, by 

potraktowali sprawę profesjonalnie zamiast skupiać się na osobistych sporach. Mgr Damian 

Nowak podziękował za tę inicjatywę, wskazują fakt, iż mamy świadomość o chętnych do 

działania doktorantów pierwszego roku kształcenia. Mgr Raczyk zaproponował 

przygotowanie takiego pisma, aby wszyscy mogli zgłosić swoje komentarze. Mgr Eryk 

Strzeliński zauważył jeszcze, że warto w piśmie wspomnieć o tym, że przed nami wiele 

działań i organizacja licznych przedsięwzięć, więc bardzo potrzebujemy zaangażowania jak 

największej liczby doktorantów, a obecna sytuacja Rady Doktorantów Szkoły Nauk 

Humanistycznych to uniemożliwia. Wspólnie ustalono, iż takie pismo zostanie przygotowane 

i udostępnionej Uczelnianej Radzie Doktorantów w celu skomentowania, wprowadzneia 

uwag i zmian, a następnie poparcia przez chętnych do wysłania takiego pisma.  

 

Przy braku dalszych komentarzy i pytań, Przewodniczący Samorządu Doktorantów UAM 

mgr Damian Nowak  przeszedł następnie do omówienia sytuacji związanej z nowelizacją 

Regulaminu Szkół Doktorskich. Projekt był omawiany w gronie władz uczelni, a tuż przed 

posiedzeniem Uczelnianej Rady Doktorantów Przewodniczący Samorządu Doktorantów 

UAM mgr Damian Nowak otrzymał wersję wraz z sugerowanymi poprawkami, która zostanie 

rozesłana po spotkaniu do wszystkich członków Uczelnianej Rady Doktorantów, Zarządu 

oraz Komisji Rewizyjnej, aby móc dalej pracować nad tym dokumentem. Następnie mgr 

Damian Nowak przedstawił sugerowane poprawki, zaś dyskusja skupiła się szczególnie na: 

1) Punkcie 11 związanym z obowiązkami doktoranta, który mówi o konieczności 

informowania dyrektora oraz promotora o braku możliwości kształcenia w związku z 

długotrwałą chorobą – tu konieczne jest doprecyzowanie „długotrwałości” choroby. 

W toku dyskusji ustalono, iż najlepszym rozwiązaniem jest przyjęcie 30 dni, jako 

spełniające znamiona długotrwałej choroby. 

2) Punkcie mówiącym o „bezzwłocznym informowaniu w przypadku zmiany danych 
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indentyfikacyjnych” – Przewodniczący Samorządu Doktorantów UAM mgr Damian 

Nowak zauważył, iż należy doprecyzować kogo informować, więc w toku dyskusji 

przyjęto, iż najlepszym rozwiązaniem jest zapis, aby informować dyrektora właściwej 

doktorantowi szkoły doktorskiej,  

3) Punkcie wymagającym zgody obecnego promotora w przypadku chęci zmiany promotora 

z woli doktoranta – wybuchła długa dyskusja. Rozumiejąc sytuację, iż promotor może 

rościć prawo do przekazanej doktorantowi metodologii, wyników badań, itp., jednak 

zauważono, iż takie kwestie reguluje i rozstrzyga prawo autorskie, czego nie należy w 

regulaminie powielać. W związku z doświadczeniem społeczności doktoranckiej, kiedy 

zmiana promotora wynika ze skonfliktowania lub niemożliwości dalszej pracy z danym 

promotorem, zasugerowano, iż zapis w regulaminie powinien mówić o opinii obecnego 

promotora przy chęci jego zmiany, nie zaś zgodzie, ponieważ decyzja ta należy do 

właściwej rady dyscypliny naukowej. Przewodniczący Samorządu Doktorantów UAM 

mgr Damian Nowak zakomunikował, iż zależy mu na doprowadzenia do sytuacji, w 

której doktorant będzie miał pełną wolność zmiany promotora. 

 

Następnie mgr Hubert Tubacki, członek Zespołu ds. Aktualizacji Strategii UAM, poprosił 

o komentarze lub uwagi do Strategii UAM na lata 2020-2030 ze względu na zbliżające się 

posiedzenie tegoż Zespołu. Zaznaczył również, że w związku z wcześniej pojawiającymi 

się głosami, przekaże prośbę o redukcję systemu biurokratycznego Uniwersytetu i 

minimalizację dokumentacji, w celu ułatwienia prowadzenia badań naukowych oraz w 

trosce o środowisko.  

 

Przewodniczący mgr Damian Nowak przekazał informację, iż wpisał zaliczenia związane 

ze Szkoleniem z Praw i Obowiązków Doktoranta.  

 

10. Zamknięcie obrad posiedzenia 

 

Przewodniczący Samorządu Doktorantów UAM mgr Damian Nowak podziękował członkom 

Uczelnianej Rady Doktorantów UAM oraz Komisji Rewizyjnej za przybycie 

na posiedzenie, po czym zakończył spotkanie. 

 



[Wpisz tutaj] 
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Uczelniana Rada Doktorantów 

 www.phd.amu.edu.pl 

 

Protokół sporządził: 

/--/ 

mgr Przemysław M. Raczyk 

Członek  

Uczelnianej Rady Doktorantów UAM 

Protokół sprawdził i zatwierdził: 

/--/ 

mgr Damian Nowak 

Przewodniczący 

Samorządu Doktorantów UAM 

 


